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Protokół nr 2 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Ochrony 

Środowiska, Wychowania, Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji 

 

Obrady rozpoczęła Przewodnicząca Komisji Elżbieta Kłossowska 4 września 2024 roku  

o godz. 1300. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 4 członków Komisji: 

1. Elżbieta Kłossowska 

2. Ilona Nowicka 

3. Norbert Paszak 

4. Karol Styczyński  

W posiedzeniu wziął udział radny Henryk Pyrzyk.  

Lista obecności uczestników zebrania stanowi załącznik do protokołu.  

Do zaproponowanego porządku obrad nie wniesiono uwag.  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2024-2035.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy i 

Miasta Pyzdry na rok 2024.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości 

na terenie Gminy i Miasta Pyzdry w ramach pomocy de minimis. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przysługiwania i 

wysokości diet dla radnych oraz przewodniczącym organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

ogólnego Gminy Pyzdry. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu opiniującego 

zgłoszonych kandydatów na ławnika w wyborach uzupełniających do Sądu 

Rejonowego w Słupcy na kadencję 2024 – 2027.  

8. Zapytania i wolne wnioski. 

9. Zakończenie posiedzenia.  

 

Ad. 2 – 3  

Marta Zielińska, skarbnik poinformowała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa musi być 

zgodna z uchwałą budżetową w zakresie przychodów, rozchodów oraz przedsięwzięć 

wieloletnich. Zmieniane były przedsięwzięcia.   

Następnie przedstawiła proponowane zmiany w budżecie.  

Dokonuje się zwiększenia planu dochodów budżetowych o kwotę 1.178.847,20 zł:  

247.066,68 –zakup i montaż wodomierzy do zdalnego ich odczytu,  
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285.230,00 – budowa ścieżki spacerowej w Pyzdrach,  

63.750,00 - budowy drogi gminnej w m. Zapowiednia, 

  2.200,00 - wpływy z różnych opłat,  

 13.500,00 – na budowę instalacji fotowoltaicznej na budynku OSP we Wrąbczynku,   

 45.000,00 - wpływy z podatku od spadków i darowizn, 

169.133,52 – zwrot części wydatków poniesionych w ramach funduszy sołeckich za 2023 r,  

  52.000,00 – wpłaty innych gmin za dzieci uczęszczające do przedszkoli w gminie Pyzdry,  

 88.467,00 - realizacja zadania w ramach przedsięwzięcia Ministra Edukacji pn.: "Podróże z                    

                     klasą”,  

120.000,00 – na edukację wczesnego wykrywania osteoporozy,  

  30.000,00 – fundusz alimentacyjny,  

  62.500,00 – dofinansowanie na budowę oświetlenia solarnego wzdłuż promenady   

                      nadwarciańskiej.  

Dokonuje się zmniejszenia planu dochodów budżetowych o kwotę 706.658,68 zł: 

416.045,93 – rozbudowa instalacji fotowoltaicznej przy stacjach uzdatniania wody na terenie  

wiejskim,   

218.309,00 – rozbudowa instalacji fotowoltaicznych przy oczyszczalni ścieków,  

38.152,75 - rozbudowa instalacji fotowoltaicznych na terenie m. Pyzdry  

34.151,00 - oświetlenie solarne wzdłuż promenady nadwarciańskiej. 

Zwiększa się plan wydatków budżetowych o kwotę 1.178.847,20 zł:  

 48.785,97– rozbudowa oczyszczalni ścieków w m. Tarnowa,  

247.066,68 – wymiana wodomierzy,  

  58 000,00 – utrzymanie dróg gminnych,  

 63.750,00 – budowa drogi w Zapowiedni,  

 285.230,00 – budowa ścieżki spacerowej w Pyzdrach,  

  25.000,00 – na dokumentację związaną z termomodernizacją budynku Urzędu Miejskiego,  

  14.947,55 – bieżące wydatki związane z funkcjonowaniem OSP,  

  31.000,00 – budowa instalacji fotowoltaicznej na budynku OSP Wrąbczynek,  

  99.158,92 – oświata  

120.000,00 – wczesne wykrywanie osteoporozy  

 27.258,08 – wczesne wspomaganie dziecka,  

 27.000,00 – bieżące wydatki związane z utrzymaniem zieleni,  

 62.500,00 – oświetlenie solarne wzdłuż promenady,  

 23.000,00 - wydatki bieżące związane z utrzymaniem świetlic wiejskich,  

   6.150,00 – dotacja dla Centrum Kultury, Sportu i Promocji,  

 25 000,00 – wykonanie dokumentacji termomodernizacji budynku biblioteki i muzeum,  

 15 000,00 – bieżące wydatki obiektów sportowych.  

Plan wydatków budżetowych zmniejsza się o kwotę 706.658,68 zł:  

416.045,93 rozbudowa instalacji fotowoltaicznych na terenie wiejskim,  

218.309,00 rozbudowa instalacji fotowoltaicznych przy oczyszczalni ścieków,  

 38.152,75 00 rozbudowa instalacji fotowoltaicznych na terenie Pyzdr,   

 34.151,00 budowa oświetlenia solarnego wzdłuż promenady nadwarciańskiej.  

Dokonuje się przeniesień między działami, rozdziałami i paragrafami dochodów na kwotę 

1 969 565 zł, które są zmianami klasyfikacyjnymi.  

Dokonuje się również przeniesień między działami, rozdziałami i grupami paragrafów 

wydatków na kwotę 521.448,34 zł: 

Zmniejsza się wydatki:  

10 909,34 -  fundusz sołecki.   

42.000,00 wydatki własne na rozbudowę instalacji fotowoltaicznych na terenie wiejskim  

5.000,00 przydomowe oczyszczalnie  
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15.000,00 środki własne na zdalne odczytywanie wodomierzy,  

35.000,00 budowa drogi Zapowiednia,  

235.230,00 ścieżka spacerowa,   

24.900,00 miejscowy plan zagospodarowania,   

91.180,00 wydatki bieżące,   

28.380,00 sieć fotowoltaiczna i budowa sieci wodociągowej w Pyzdarch  

33.849,00 zmiana klasyfikacji.  

Zwiększa się wydatki:  

50.000,00 odsetki od kredytu,  

116.180,00 rezerwa budżetowa,  

80.942,50 dotacja na szkołę w Pietrzykowie,  

78.495,10 dotacja za dzieci z gminy Pyzdry uczęszczające do przedszkoli w innych gminach,  

103.862,72 dotacje dla przedszkoli w Pyzdrach i Pietrzykowie,  

20.209,68 specjalna organizacja nauki w szkole w Pietrzykowie,   

27.000,00 domy pomocy społecznej,   

32.799,00 instalacja fotowoltaiczna na terenie Pyzdr,  

11 959,34 fundusz sołecki.   

 

Norbert Paszak, radny zapytał, czy przesunięcie środków na promenadę wpłynie na to, że nie 

będzie oświetlenia?  

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że pierwotnie był zamiar taki, żeby pieniądze na 

oświetlenie pozyskać z PROW. Co się nie udało. Został jednak złożony wniosek do programu 

Błękitno-Zielonej Inicjatywy Województwa Wielkopolskiego. Gmina otrzymała 

dofinansowanie w wysokości 62 500 zł.   

Dodał, że jednym z powodów zmian w budżecie są otrzymane dotacje, dofinansowania. Udało 

się pozyskać kolejne dofinansowanie na budowę ścieżki spacerowej, z WOGR-u na budowę 

drogi w Zapowiedni.  

Innym czynnikiem są rozstrzygnięte przetargi.        

Jednym wnioskiem były ujęte: fotowoltaika przy obiektach Zakładu Komunalnego, zadania 

wodno – kanalizacyjne w różnych częściach gminy i wymiana wodomierzy.   

Często zdarza się, że wartość inwestycji według kosztorysu inwestorskiego jest inna od 

wartości wynikłej z przetargu. 

Wartość zaplanowana na wymianę wodomierzy potwierdziła się w przetargu.  

Natomiast zadania wodno – kanalizacyjne w wyniku przetargu staniały, ale to ma wpływ na 

wysokość otrzymanego dofinansowania.   

Kolejnym czynnikiem są wydatki na oświatę min. związane z przekazywaniem dotacji dla 

przedszkoli funkcjonujących w Pyzdrach i Pietrzykowie. Ostatnio wysokość dotacji wzrosła i 

wynosi ok. 1400 zł na dziecko.      

Henryk Pyrzyk, radny zaproponował, aby rozważyć montaż chociaż dwóch lamp solarnych na 

ul. Wymysłowskiej.  

 

Prowadząca obrady zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w 

sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Pyzdry na lata 

2024-2035. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Elżbieta Kłossowska, Ilona Nowicka, Norbert Paszak, Karol Styczyński 
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Prowadząca obrady zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w  

sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy i Miasta Pyzdry na rok 2024. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Elżbieta Kłossowska, Ilona Nowicka, Norbert Paszak, Karol Styczyński 

 

 

Ad. 4.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że uchwała w sprawie zwolnienia z podatku od 

nieruchomości na terenie Gminy i Miasta Pyzdry w ramach pomocy de minimis obowiązuje 

od wielu lat. Dotychczasowa straciła swoją ważność, bo uchwały są podejmowane na 

określony czas. Proponuje podjąć nową.  

Zapisy uchwały dotyczą zwolnień w podatku od nieruchomości przy zatrudnieniu określonej 

liczby pracowników i mają zachęcić przedsiębiorców do inwestowania w gminie Pyzdry.  

 

Prowadząca obrady zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w   

sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości na terenie Gminy i Miasta Pyzdry w ramach 

pomocy de minimis. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Elżbieta Kłossowska, Ilona Nowicka, Norbert Paszak, Karol Styczyński 

 

Ad 5.  

Wioletta Topór – Mench, sekretarz poinformował, że organ nadzoru uchylił w całości 

uchwałę podjętą na sesji 20 czerwca 2024r. w sprawie diet dla radnych i sołtysów. Uwagi 

dotyczyły tylko zapisów związanych z sołtysami. Pierwsza uwaga dotyczyła tego, że w skład 

diety wchodzą koszty dojazdu.  Zgodnie z nową interpretacją tak być nie może, bo dieta ma 

rekompensować tylko utracone korzyści związane z pełnieniem funkcji sołtysa. Natomiast  

druga uwaga dotyczyła nowego zapisu jaki był wprowadzony tj. czasowego zaprzestania 

pełnienia funkcji. Organ nadzoru wskazał, że brakuje zasad rozliczania diety.  To zostało 

wprowadzone do nowego projektu uchwały.  

 

Prowadząca obrady zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w 

sprawie ustalenia zasad przysługiwania i wysokości diet dla radnych oraz przewodniczącym 

organu wykonawczego jednostki pomocniczej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Elżbieta Kłossowska, Ilona Nowicka, Karol Styczyński 

PRZECIW (1) 

Norbert Paszak 
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Ad. 6.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że zmieniła się ustawa o planowaniu 

przestrzennym. Obecnie gmina posiada studium uwarunkować i zagospodarowania 

przestrzennego, na podstawie którego sporządzony jest plan miejscowy, dla określonego 

terenu.  

Zgodnie z obowiązującą ustawą studium zagospodarowania ma nie funkcjonować i ma być 

zastąpione tzw. planem ogólnym.  

Różnicą planu ogólnego do studium jest to, że plan ogólny będzie prawem miejscowym i 

będzie wiążący dla wszystkich; dla mieszkańca i dla gminy. Plan ogólny jednak będzie 

bardziej szczegółowy niż studium.  

Dotychczas plan miejscowy jest opracowany dla miasta Pyzdry i 10 wiosek.  

Gminy mają czas na wykonanie powyższego zadania do końca 2025 roku.  

 

Prowadząca obrady zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Pyzdry.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Elżbieta Kłossowska, Ilona Nowicka, Norbert Paszak, Karol Styczyński 

 

 

Ad. 7.  

Wioletta Topór – Mench, sekretarz poinformowała, że w związku z tym, że wpłynęło 

zgłoszenie kandydata na ławnika do Sądu Rejonowego w Słupcy zachodzi konieczność 

powołania zespołu, który będzie opiniował tą kandydaturę.  W projekcie uchwały 

zaproponowano, aby w skład tego zespołu weszli przewodniczący trzech komisji tj. Elżbieta 

Ratajczyk, Elżbieta Kłossowska i Marcin Budziszewski.  

 

Prowadząca obrady zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w 

sprawie powołania Zespołu opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławnika w wyborach 

uzupełniających do Sądu Rejonowego w Słupcy na kadencję 2024 – 2027. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Elżbieta Kłossowska, Ilona Nowicka, Norbert Paszak, Karol Styczyński 

 

Ad. 8.  

Przemysław Dębski, burmistrz poinformował, że w 2013 roku weszła tzw. reforma odpadowa 

i od tego czasu gminy zajęły się gospodarką odpadami. Żeby do tego się przygotować, to 

gminy zaczęły się zrzeszać w stowarzyszenia, porozumienia. Wspólnie pozyskiwano środki 

na budowę zakładów zagospodarowania odpadów. Gminy z powiatu wrzesińskiego i 

gnieźnieńskiego zawiązały stowarzyszenie międzygminne, które pozyskało środki na budowę 

Zakładu Zagospodarowania Odpadów w Lulkowie. Przez pierwsze lata gminy nie musiały 

ogłaszać żadnych przetargów na odbiór odpadów, ponieważ obowiązywała rejonizacja. 

Później zmieniła się ustawa i nastąpiło tzw. uwolnienie rynku i od tego czasu gmina musiała 

ogłaszać przetargi na wyłonienie miejsca, gdzie odpady z gminy Pyzdry będą dowożone. 
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Początkowo na przetargi  wpływała tylko jedna oferta z Gniezna, czyli odpady nadal były 

dowożone do Lulkowa.  

Zmieniło się to w ostatnich latach. Do przetargu zaczęło przystępować Wielkopolskie 

Centrum Recyklingu w Jarocinie, które ostatnio się rozbudowało i miało większe 

zapotrzebowane na odpady. Już drugi rok odpady z gminy Pyzdry są dowożone do Jarocina.  

Gmina Kołaczkowo też dowozi odpady do Jarocina.  

W związku z powyższym Miasto Gniezno doszło do wniosku, że porozumienie 

międzygminne spisane przed 2013 rokiem już dzisiaj nie obowiązuje. Zatem należy podjąć  

decyzję, czy się występuje z porozumienia, czy podpisuje porozumienie zaproponowane 

przez Miasto Gniezno w zakresie powierzenia czynności związanych z prowadzeniem 

gospodarki odpadami za określoną kwotę przy określonych warunkach. Treść porozumienia 

radni otrzymali z materiałami na posiedzenie Komisji. Argumentem za podpisaniem 

porozumienia jest to, że gmina będzie miała stabilizację, nie będzie musiała ogłaszać 

przetargów. Będzie to stabilizacja, ale na bardzo wysokim poziomie finansowym.  A stawki 

za odpady jakie obecnie obowiązują w gminie Pyzdry zostałyby podniesione do stawki jaka 

obowiązuje w Gnieźnie.  

Burmistrz nie jest za podpisaniem porozumienia z Miastem Gniezno. Prowadzenie gospodarki 

odpadami przez gminę jest pewnym ryzykiem, bo nigdy nie wiadomo jak rozstrzygnie się 

przetarg ale zawsze jest nadzieja, że będzie to korzystniejsze rozwiązanie dla gminy.  

 

Następnie poinformował, że zmieniły się władze w Starostwie Powiatowym we Wrześni i 

zmieniło się podejście do niektórych spraw, szczególnie do infrastruktury drogowej. 

Dotychczas Powiat Wrzesiński bardziej zajmował się inwestycjami kubaturowymi typu 

szpital, Centrum w Grzymisławicach, hale sportowe, bursy.   

Nadal za drogi powiatowe jest odpowiedzialny wicestarosta, czyli pani Wiesława Kowalska, 

która zna już problemy i potrzeby gminy Pyzdry i pozostałych gmin w powiecie.  

W każdej z gmin Starostwo Powiatowe znalazło drogę powiatową, która nie spełnia kryteriów 

drogi powiatowej.  Jest propozycja, aby te drogi przeszły na własność gmin, a Starostwo 

Powiatowe w zamian przygotuje jakąś propozycję.  

W gminie Pyzdry jest to droga powiatowa w Kolonii Janowskiej, która składa się ze wstępnie 

utwardzonego pierwszego odcinka (pod lasem) o długości 600 m, który łączy się z drogą 

gminną i wojewódzką, dalej jest utwardzony odcinek drogi gminnej i kolejny odcinek drogi 

powiatowej o długości ok. 3 km biegnący aż do granicy z gminą Zagórów. 

Pierwszy odcinek drogi powiatowej można by utwardzić asfaltem. Natomiast odcinek 3 km 

przy którym znajduje się tylko 8 posesji utwardzić tylko gruzem, kruszywem.  

Dodał, że gmina mogłaby w/w drogę powiatową przejąć, ale Starostwo Powiatowe musiałoby 

partycypować w kosztach utwardzenia pierwszego odcinka drogi asfaltem, a później przez 

kilka lat przekazywało konkretne kwoty na utwardzenie dalszego odcinka drogi.  

Jest to realne rozwiązanie, bo droga w Kolonii Janowskiej nie byłaby już drogą powiatową, a 

przy wsparciu finansowym Starostwa Powiatowego we Wrześni udałoby się wreszcie 

utwardzić tę drogę ku zadowoleniu  mieszkańców. Jeżeli droga ta nadal pozostanie 

powiatową, to mieszkańcy mogą się nie doczekać jej utwardzenie. Nawet gdyby Starostwo 

Powiatowe chciało tą drogę utwardzić, to nie otrzyma dofinansowania, bo nie spełnia ona 

standardów drogi powiatowej, nie ma 6 m szerokości.  

Drogę można przejąć, tylko należy wypracować dobre warunki w zamian. Wtedy przy 

niewielkim nakładzie finansowym gminy, dofinansowaniu Starostwa Powiatowego i środków 

z FOGR można by na pierwszym odcinku drogi położyć asfalt, a kolejny odcinek realizować 

etapami.   
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Przejęcie drogi od Powiatu byłoby dla gminy argumentem, aby oczekiwać od Powiatu 

Wrzesińskiego działań w zakresie poprawy stanu nawierzchni dróg powiatowych do 

Wrąbczynka, Lisewa przez Ciemierów, czy do Ksawerowa,  

Dodał, że jest ogłoszony nabór do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, do którego 

Starostwo Powiatowe we Wrześni zgłosił min. drogę w gminie Pyzdry tj. do Wrąbczynka, na 

którą ma dokumentację.  

Henryk Pyrzyk, radny opowiedział się za nie przejmowaniem drogi.  

Norbert Paszak, radny wypowiedział się za przejęciem drogi.  

Ilona Nowicka, radna – należy podjąć dalsze rozmowy, ustalić szczegóły. Może najpierw 

przejąć pierwszy odcinek i utwardzić drogę, a dalszy wykonywać etapami, bo Starostwo 

Powiatowe drogi tej na pewno nie utwardzi.   

Elżbieta Kłossowska, radna stwierdziła, że rozmowy należy kontynuować i negocjować 

warunki, po czym dopiero może zapaść decyzja o przejęciu.   

Przemysław Dębski, burmistrz powiedział, że przejęcie drogi jest możliwe pod warunkiem 

wynegocjowania od Starostwa Powiatowego dobrych warunków finansowych, które pozwolą 

przy udziale finansowym gminy Pyzdry utwardzić tą drogę.   

Ilona Nowicka, radna zapytała o nowy chodnik w Ciemierowie. Dodała, że jak będzie 

wykonywana nowa nawierzchnia drogi to też można by rozważyć budowę ścieżki z 

Ciemierowa do Lisewa.  

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że zbliża się czas konstruowania projektu 

budżetu, zatem należy temat zgłosić do Powiatu Wrzesińskiego, bo przez Ciemierów 

przebiega droga powiatowa.  

Norbert Paszak, radny zapytał o ścieżkę z Pyzdr do Tarnowej.  

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że w przyszłorocznym budżecie gminy można 

by ująć środki na wykonanie dokumentacji na ścieżkę.  Gdy będzie dokumentacja, to łatwiej 

będzie występować do Starostwa Powiatowego o realizację zadania.  

Norbet Paszak, radny zgłosił, że przy mostku na ul. Wrocławskiej kostka się zapadła.  

Elżbieta Kłossowska, radna zgłosiła potrzebę naprawy zapadającej się kostki w chodniku na 

ul. Ogrodowej, a także na odcinku ul. Farnej od ul. Kaliskiej wzdłuż ogrodzenia kościoła 

farnego.   

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że na podejściu przy farze jest naprawiana 

kanalizacja deszczowa. Po deszczu taki nierówności się pojawiły.  

Jak drobniejsze prace będą wykonane, to pracownicy Zakładu Gospodarki Komunalnej przy 

ścieżce nadwarciańskiej ułożą płyty ażurowe na mały parking do samochodów i na ul. 

Miłosławskiej.  

Przy świetlicach wiejskich w Rudzie Komorskiej i Wrąbczynku będzie też trzeba utwardzić 

teren. 

Norbert Paszak, radny poinformował, że zdrój przy ul. Wrocławskiej jest zarośnięty trawą. 

Czy pracownik Muzeum może ten teren oczyścić jeszcze raz, albo wyremontować od nowa, 

by ta trawa tak nie wyrastała?  

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że za oczyszczanie miasta odpowiedzialnym 

jest Zakład Gospodarki Komunalnej, a nie Muzeum.  

Henryk Pyrzyk, radny dodał, że mieszkańcy też powinni dbać o czystość chociaż wokół 

swoich posesji. Ale widać, że zaangażowanie mieszkańców jest coraz mniejsze.  

Przemysław Dębski, burmistrz przypomniał, że były czasy dużego bezrobocia. Gmina 

zatrudniała na roboty publiczne wielu ludzi i wtedy miasto było sprzątane. Teraz ludzi do 

sprzątania miasta nie ma.  

Ilona Nowicka, radna zaproponowała, aby przy wjeździe do rynku w Pyzdrach była 

informacja jak dojechać np. do wiatraka, bo nie każdy korzysta z nawigacji.  
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Karol Styczyński, radny powiedział, że chce ściąć drzewa rosnące nad linkami 

energetycznymi. Na czas ścięcia potrzebne jest nie tylko wyłączenie prądu ale także zdjęcie 

linek, bo inaczej nikt nie chce się podjąć tego zadania.  

 

Ad. 9. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Komisji podziękowała  

wszystkim za udział w posiedzeniu i  o godzinie 1425 zamknęła drugie posiedzenie Komisji. 

Protokołowała:  

Alina Banaszak  

 

 

 

 


